

УВАЖАЕМЫЕ ЧЛЕНЫ РЕДКОЛЛЕГИИ, АВТОРЫ И ЧИТАТЕЛИ!

По итогам 2015 г. «Русин» занял первое место среди исторических журналов Восточной Европы, индексируемых в БД «Scopus». Также «Русин» вошел в самый престижный первый квартиль (Q1). SJR (*SCImago Journal Rank* – показатель, учитывающий наряду с цитируемостью степень авторитетности журналов, ссылающихся на данный журнал. Разработан в 2000-х гг. исследовательской группой «SCImago» испанского Университета Гранады на основе базы данных «Scopus») составил 0,357. H index (индекс Хирша) журнала – 4 (см.: <http://www.scimagojr.com/journalrank.php?category=1202&area=1200&country=Eastern%20Europe&year=2015>).

На сегодняшний день в «Scopus» индексируются 29 713 изданий по техническим, медицинским и гуманитарным наукам. Среди них 943 исторических журнала. Из них 62 издаются в Восточной Европе.

Среди индексируемых в «Scopus» журналов – 251 российский, 163 румынских, 40 украинских, 4 молдавских, 2 белорусских и 2 казахстанских.

Из российских изданий, индексируемых в «Scopus», 11 входят в категорию «Arts and Humanities» («Искусство и гуманитарные науки»), из них 5 – исторические. Среди изданий Румынии – 37 в категории «Искусство и гуманитарные науки» (13 исторических). Из украинских и белорусских изданий, индексируемых в «Scopus», нет ни одного из вышеуказанной категории. Из молдавских журналов к категории «Искусство и гуманитарные науки» относятся два («Русин» и «Stratum Plus»).

По итогам 2015 г. по научным показателям (Country Ranking) Молдавия занимает в общем рейтинге среди 231 страны 115-е место (после Султаната Брунея и Ливии), Россия – 14-е, Румыния – 38-е, Украина – 46-е, Казахстан – 68-е, Белоруссия – 75-е. В первую десятку вошли США, Китай, Великобритания, Германия, Индия, Япония, Франция, Италия, Канада, Австралия (см.: <http://www.scimagojr.com/countryrank.php?year=2015>).

Высокие показатели журнала «Русин» – итоги многолетней работы членов редколлегии и авторского коллектива.

Разумеется, это накладывает дополнительные требования к качеству материалов, публикуемых в нашем издании.

С.Г. Суляк,
главный редактор

**DEAR MEMBERS OF THE EDITORIAL BOARD,
AUTHORS AND READERS!**

At the end of 2015 *Rusin International Historical Journal* was ranked first among Eastern European historical journals indexed in the Scopus database. The journal also entered the most prestigious first quartile (Q1), with SJR making 0,357 (*SCImago Journal Rank accounts both the number of citations and prestige of the journals where such citations come from. It was developed in the 2000s by SCImago research team from the University of Granada on the basis of the Scopus database*). The H-index of the journal is 4 (See more: <http://www.scimagojr.com/journalrank.php?category=1202&area=1200&country=Eastern%20Europe&year=2015>).

Today Scopus indexes 29,713 titles on technical, medical and social sciences, among which 943 are historical, 62 of these are published in Eastern Europe.

Among the journals indexed by Scopus there are 251 Russian, 163 Romanian, 40 Ukrainian, 4 Moldavian, 2 Belarusian, and 2 Kazakh.

Of the Russian titles indexed by Scopus, there are 11 in the category "Arts and Humanities", of which 5 are historical. Among the Romanian titles, 37 are in the category "Arts and Humanities", with 13 historical. There are no Ukrainian and Belarusian titles indexed by Scopus in the categories mentioned above. There are two Moldovan journals in the category "Arts and Humanities" (*Rusin* and *Stratum Plus*).

In the Country Ranking of 231 countries at the end of 2015, Moldova was 115th (after the Sultanate of Brunei and Libya), Russia – 14th, Romania – 38th, Ukraine – 46th, Kazakhstan – 68th, Belarus – 75th. The top ten includes the United States of America, China, the United Kingdom, Germany, India, Japan, France, Italy, Canada, and Australia (see more: <http://www.scimagojr.com/countryrank.php?year=2015>).

High indicators of *Rusin International Historical Journal* are the results of years of work of the editorial board and authors. Of course, it imposes additional requirements to the quality of the materials published in the journal.

*Sergey Sulyak,
Editor-in-Chief*